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摘要 本文进一步深入研究任意多种生产要素的柯布-道格拉斯生产函数条件下的长期成本函数问题。并对长期成本函数的重要参数给

出了新的经济解释,分析了在投入要素的产量弹性和价格保持不变的前提下长期成本函数的极值条件,得出了企业最大长期成本出现的

充要条件是各种生产要素等量投入。论文最后指出企业在进行生产时,应严格避免各种生产要素的等量投入。生产技术应选择价格越高

的要素的要素指数越小,最优的生产技术应是无限趋近于要素投入的边界点。
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Abstract： This paper analyzes the character of the long-run cost function with Cobb-Douglas production 

function.We explain the economical meaning of all kinds of parameters,and analyze the extremum condition of the 
long-run cost function under constant factor production elasticity and factor price.It is concluded that if the firm 
inputs the factor in equal quantity,then the long-run cost will be maximized.The paper points out that the firm 
must avoid the equal quantity of the factors inputting. 
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